Byte File I/O

Byte file I/O can be used to read and write any type of file (.txt, .jpg, .pdf, .mp3, etc.). Each command reads or writes one byte or a sequence of bytes as binary data.

Byte.open {r|w|a}, <file_table_nvar>, <path_sexp>

The file specified by the path string expression <path_sexp> is opened. If the path is a URL starting with "http…" then an Internet file is opened. Otherwise, the <path_sexp> string is appended to the default path "<pref base drive>/rfo-basic/data/".

The first parameter is a single character that sets the I/O mode for this file:

Parameter
Mode
Notes

r
read
File exists: Reads from the start of the file.



File does not exist: Error (see below).

w
write
File exists: Write from the start of the file. Writes over any existing data.



File does not exist: Creates a new file. Writes from the start of the file.

a
append
File exists: Writing starts after the last line in the file.



File does not exist: Creates a new file. Writes from the start of the file.

A file table number is placed into the numeric variable <file_table_nvar>. This value is for use in subsequent Byte.read.*, Byte.write.*, Byte.eof, Byte.position.*, Byte.truncate, Byte.copy, or Byte.close commands.

If a file being opened for read does not exist then the <file_table_nvar> will be set to -1. The BASIC! program can check for this and either create the file or report the error to the user. Information about the error is available from the GETERROR$() function.

Byte.close <file_table_nexp>

Closes the previously opened file.

Byte.read.byte <file_table_nexp> {,<nvar>}...

Reads bytes from a file. The <file_table_nexp> parameter is a file table number returned by a previous Byte.open. If the file number is -1 then the command throws a run-time error.

Places the byte(s) into the <nvar> parameter(s) as positive values, 0 <= byte <= 255. After the last byte in the file has been read, further attempts to read from the file return the value -1. The result of the Byte.eof command will be false after reading real data and true after reading at end-of-file (EOF).

This example reads a file and prints each byte, and prints "-1" at the end to show that the entire file has been read.

BYTE.OPEN r, file_number, "testfile.jpg"

DO

BYTE.READ.BYTE file_number, Byte

PRINT Byte

UNTIL Byte < 0

BYTE.CLOSE file_number

Byte.write.byte <file_table_nexp> {{,<nexp>}...{,<sexp>}}

Writes bytes to the file specified by the file number parameter <file_table_nexp>. The bytes are written from an optional comma-separated list of numeric expressions, a single optional string expression, or both.

Numeric parameters: the command writes the low-order 8 bits of the value of each expression as a single byte. 

String parameters: the command writes the entire string to the file. Each character of the string is written as a single byte. See Byte.write.buffer for more information. 

If you have both numeric and string parameters, you may have only one string, and it must be last. The command accepts a string for backward compatibility. Byte.write.buffer is preferred. 

Examples:

Byte.open w, f1, "tmp.dat"
% create a file

Byte.write.byte f1, 10
% write one byte

Byte.write.byte f1, 11, 12, 13
% write three bytes

Byte.write.byte f1, "Hello!"
% write six bytes

Byte.write.byte f1, 1,2,3,"abc"
% write six bytes

Byte.write.byte f1, "one", "two"
% syntax error: only one string allowed

Note: If the bytes are written from a string expression then the expression is evaluated twice. You should not put calls to user-defined functions in the expression.

Byte.read.number <file_table_nexp> {,<nvar>...}

Reads numbers from the file specified by the file number parameter <file_table_nexp> and places them into the numeric variables in the "{,<nvar>}..." parameter list. Each number is a group of 8 bytes.

If the file does not have enough data available for all of the variables, the value of one or more <nvar> will be set to -1. This is indistinguishable from -1 read as actual data, except that the result of the Byte.eof command will be false for real data and true for EOF.

Normally this command is used only to read values written with Byte.write.number. You must be sure the file is positioned at the first byte of the eight-byte representation of a number, or you will get unexpected results.

Byte.write.number <file_table_nexp> {,<nexp>}...

Writes the values of the numeric expressions <nexp> to the file specified by the file number parameter <file_table_nexp>. This command always writes 8 bytes for each expression in the parameter list.

Byte.read.buffer <file_table_nexp>, <count_nexp>, <buffer_svar>

Reads the specified number of bytes (<count_nexp>) into the buffer string variable (<buffer_svar>) from the file. The string length (len(<buffer_svar>) will be the number of bytes actually read. If the end of file is reached, the string length may be less than the requested count.

A buffer string is a special use of the BASIC! string. Each character of a string is 16 bits. When used as a buffer, one byte of data is written into the lower 8 bits of each 16-bit character. The upper 8 bits are 0. Extract the binary data from the string, one byte at a time, with the ASCII() or UCODE() functions.

The format of the buffer string read by this command is compatible with the DECODE$() function. If you know that part of your data contains an encoded string, you can extract the substring (using a function like MID$()), then pass the substring to DECODE$() to convert it to a BASIC! string.

Byte.write.buffer <file_table_nexp>, <buffer_sexp>

Writes the entire contents of the string expression to the file. The string is assumed to be a buffer string holding binary data, as described in Byte.read.buffer. The writer discards the upper 8 bits of each 16-bit character, writing one byte to the file for each character in the string.

The Byte.read.buffer command and the ENCODE$() function always create these "buffer strings". You can construct one by using, for example, the CHR$() function with values less than 256.

If you use only ASCII characters in a string, you can use this function to write the string to a file. The output is the same as if you had written it with Text.writeln, except that it will have no added newline.

Byte.eof <file_table_nexp>, <lvar>

Reports an opened file’s end-of-file status. If the file is at EOF, the <lvar> is set true (non-zero). If the file or directory is not at EOF, the <lvar> is set false (zero).

A file opened for write or append is always at EOF. A file opened for read is not at EOF until all of the data has been read and then one more read is attempted. That read will have returned the value -1. Byte.position.set may also position the file at EOF.

Byte.position.get <file_table_nexp>, <position_nvar>

Gets the position of the next byte to be read or written. The position of the first byte is 1. The position value will be incremented by 1 for each byte read or written.

The position information can be used for setting up random file data access.

If the file is opened for append, the position returned will be the length of the file plus one.

Byte.position.set <file_table_nexp>, <position_nexp>

Sets the position of the next byte to be read from the file. If the position value is greater than the position of the last byte of the file, the position will point to the end of file.

This command can only be used on files open for byte read.

Byte.position.mark {{<file_table_nexp>}{, <marklimit_nexp>}}

Marks the current position in the file, and sets the mark limit to <marklimit_nexp> bytes.

Both parameters are optional. If the file table index <file_table_nexp> is omitted, the default file is the last file opened; you must ensure that the last file opened was a Byte file opened for reading. If the mark limit <marklimit_exp> is omitted, the default value is the file’s current mark limit.

Please read Working with Files  Mark and Mark Limit, above.

Byte.truncate <file_table_nexp>,<length_nexp>

Truncates the file to <length_nexp> bytes and closes the file. Setting the truncate length <length_nexp> larger than the current length (current write position - 1) has no effect.

This command can only be used on files open for byte write or append.

Byte.copy <file_table_nexp>,<output_file_sexp>

Copies the previously open input file represented by <file_table_nexp> to the file whose path is specified by <output_file_sexp>. The default path is "<pref base drive>/rfo-basic/data/".

If <file_table_nexp> = -1 then a run-time error will be thrown.

The input file will be completely copied to the to the output file. Both files will then be closed.

You should use Byte.copy if you are using Byte I/O for the sole purpose of copying. It is thousands (literally) of times faster than using Byte.read/Byte.write.

Байт файла ввода / вывода

Байт файла ввода / вывода может быть использован для чтения и записи файлов любого типа (.txt, .jpg, .pdf, .mp3 и т.д.). Каждая команда считывает или записывает один байт или последовательность байтов в виде двоичных данных.

Byte.open {г | ш | а}, <file_table_nvar>, <path_sexp>

Файл определяется выражением строки путь <path_sexp> открыт. Если путь является URL, начинающиеся с "HTTP ...", то файл Интернет открыт. В противном случае, <path_sexp> строка добавляется к пути по умолчанию "<прив базового диска> / РФО основного / данных /".

Первый параметр представляет собой один символ, который задает режим ввода / вывода для этого файла:

Параметр Режим Примечания

г чтения Файл существует: чтение из начала файла.

Файл не существует: Ошибка (смотри ниже).

ж Файл записи существует: Написать от начала файла. Пишет над любым существующим данным.

Файл не существует: Создает новый файл. Пишет с начала файла.

а существует добавление файла: Запись начинается после последней строки в файле.

Файл не существует: Создает новый файл. Пишет с начала файла.

Ряд таблицы файл помещается в числовой переменной <file_table_nvar>. Это значение для использования в последующих Byte.read. *, Byte.write. *, Byte.eof, Byte.position. *, Byte.truncate, Byte.copy или Byte.close команд.

Если файл открывается для чтения не существует, то <file_table_nvar> будет установлен в -1. Основа! Программа может проверить это и либо создать файл или сообщить об ошибке пользователю. Информация об ошибке доступна из функции GetError $ ().

Byte.close <file_table_nexp>

Закрывает ранее открытый файл.

Byte.read.byte <file_table_nexp> {, <Nvar>} ...

Читает байты из файла. Параметр <file_table_nexp> это номер таблицы файла, возвращаемый предыдущим Byte.open. Если номер файла равен -1, то команда генерирует ошибку времени выполнения.

Места Байт (ы) в параметре <Nvar> (ами) в качестве положительных значений, 0 <= байт <= 255. После того, как последний байт в файле прочитана, дальнейшие попытки чтения из файла возвращает значение -1 , Результат команды Byte.eof будет ложным после прочтения реальных данных и правда после прочтения в конце срока файла (EOF).

Этот пример читает файл и печатает каждый байт, и печатает "-1" в конце, чтобы показать, что весь файл был прочитан.

BYTE.OPEN г, file_number, "testfile.jpg"

ДЕЛАТЬ
BYTE.READ.BYTE file_number, Byte

 

 

PRINT Байт

ПОКА не Байт <0

BYTE.CLOSE file_number

Byte.write.byte <file_table_nexp> {{, <Nexp>} ... {, <Sexp>}}

Записывает байт в файл, указанный в параметре номер файла <file_table_nexp>. Эти байты записываются с опционной разделенных запятыми список числовых выражений, одного дополнительного выражения строки, или обоих.

Числовые параметры: команда записывает младшие 8 бит значения каждого выражения в виде одного байта.

Параметры строки: команда записывает всю строку в файл. Каждый символ строки записывается в виде одного байта. См Byte.write.buffer для получения дополнительной информации.

Если у вас есть как числовые и строковые параметры, вы можете иметь только одну строку, и это должно быть последним. Команда принимает строку для обратной совместимости. Byte.write.buffer является предпочтительным.

Примеры:

Byte.open ж, f1, "tmp.dat"% создать файл

Byte.write.byte f1, 10% написать один байт

Byte.write.byte F1, 11, 12, 13% пишут три байта

Byte.write.byte f1, "Привет!" % Записать шесть байтов

Byte.write.byte f1, 1,2,3, "ABC"% пишут шесть байтов

Byte.write.byte f1, "один", ошибка синтаксиса "два"%: только одна строка допускается

Примечание: Если байты записываются из выражения строки, то выражение вычисляется дважды. Вы не должны помещать вызовы на определенные пользователем функции в выражении.

Byte.read.number <file_table_nexp> {, <Nvar> ...}

Читает число из файла, указанного в параметре номер файла <file_table_nexp> и помещает их в числовые переменные в "{, <Nvar>} ..." список параметров. Каждый номер представляет собой группу из 8 байтов.

Если файл не доступен для всех переменных достаточно данных, значение одного или более <Nvar> будет установлен в -1. Это ничем не отличается от -1 читать как фактические данные, за исключением того, что результат команды Byte.eof будет ложным для реальных данных и верно для EOF.

Обычно эта команда используется только для чтения значения, записанные с Byte.write.number. Вы должны быть уверены, что файл расположен на первом байте восемь байт представления числа, или вы получите неожиданные результаты.

Byte.write.number <file_table_nexp> {, <Nexp>} ...

Записывает значения числовых выражений <Nexp> в файл, указанный в параметре номер файла <file_table_nexp>. Эта команда всегда записывает 8 байт для каждого выражения в списке параметров.

 

 

Byte.read.buffer <file_table_nexp>, <count_nexp>, <buffer_svar>

Читает указанное количество байт (<count_nexp>) в переменную буфера строки (<buffer_svar>) из файла. Длина строки (LEN (<buffer_svar>) будет число прочитанных байт. Если конец файла достигнут, длина строки может быть меньше запрашиваемого счета.

Строка буфер представляет собой специальное использование BASIC! строка. Каждый символ строки составляет 16 бит. При использовании в качестве буфера, один байт данных записывается в нижние 8 бит каждого 16-битного символа. Верхние 8 бит равны 0. Извлечь двоичные данные из строки, один байт за один раз, с ASCII () или UCODE () функций.

Формат буфера строки для чтения с помощью этой команды совместим с функцией DECODE $ (). Если вы знаете, что часть ваших данных содержит закодированную строку, вы можете извлечь подстроку (с помощью функции, как MID $ ()), а затем передать подстроку до $ Decode (), чтобы преобразовать его в BASIC! строка.

Byte.write.buffer <file_table_nexp>, <buffer_sexp>

Записывает все содержимое строкового выражения в файл. Строка считается буферную строка с двоичными данными, как это описано в Byte.read.buffer. Автор отбрасывает верхние 8 бит каждого 16-битного символа, записывая один байт в файл для каждого символа в строке.

Команда Byte.read.buffer и функция КОДИРОВАНИЯ $ () всегда создают эти "буферные строки". Можно построить один за другим с помощью, например, функция CHR $ () со значениями меньше 256.

Если вы используете только символы ASCII в строке, вы можете использовать эту функцию, чтобы записать строку в файл. Выход такой же, как если бы вы написали его с Text.writeln, за исключением того, что он не будет добавлен символ новой строки.

Byte.eof <file_table_nexp>, <lvar>

Отчеты конца-файла статус раскрытом файла. Если файл находится в EOF, то <lvar> установлено значение TRUE (не ноль). Если файл или каталог не EOF, то <lvar> установлена ​​в ложь (ноль).

Файл открыт для записи или Append всегда на EOF. Файл открыт для чтения не в EOF, пока все данные не считаны, а затем еще один попытке чтения. Это чтение будет возвращено значение -1. Byte.position.set может также поместить файл на EOF.

Byte.position.get <file_table_nexp>, <position_nvar>

Возвращает позицию следующего байта чтения или записи. Положение первого байта равен 1. Значение позиции будет увеличиваться на 1 для каждого байта для чтения или записи.

Информация о местоположении может использоваться для настройки доступа к данным случайным образом файл.

Если файл открыт для добавления, то позиция возвращается будет длина файла плюс один.

Byte.position.set <file_table_nexp>, <position_nexp>

Устанавливает позицию следующего байта, который будет считан из файла. Если значение позиции больше, чем позиция последнего байта файла, позиция будет указывать на конец файла.

 

 

Эта команда может использоваться только в файлах, открытых для чтения байтов.

Byte.position.mark {{<file_table_nexp>} {<marklimit_nexp>}}

Отмечает текущую позицию в файле, и устанавливает предел метки к <marklimit_nexp> байт.

Оба параметра являются необязательными. Если индекс таблицы файл <file_table_nexp> опущен, то по умолчанию файл открыт последний файл; вы должны убедиться, что последний файл был открыт Byte файл открыт для чтения. Если предел знак <marklimit_exp> опущен, то по умолчанию используется значение ограничения тока метка файла.

Пожалуйста, ознакомьтесь с Работа с файлами  и знак предела, выше.

Byte.truncate <file_table_nexp>, <length_nexp>

Сокращает файл в <length_nexp> байт и закрывает файл. Установка длины усечения <length_nexp> больше, чем текущая длина (текущая позиция записи - 1) не имеет никакого эффекта.

Эта команда может быть использована только на открытых файлов для записи байта или добавления.

Byte.copy <file_table_nexp>, <output_file_sexp>

Копии ранее открыть входной файл, представленный <file_table_nexp> к файлу, путь которого указан <output_file_sexp>. Путь по умолчанию "<прив базовый диск> / РФО основного / данных /".

Если <file_table_nexp> = -1, то ошибка во время выполнения будет брошен.

Входной файл будет полностью скопирован в выходной файл. Оба файла затем будут закрыты.

Вы должны использовать Byte.copy, если вы используете байт ввода / вывода с единственной целью копирования. Это тысячи (буквально) раз быстрее, чем при использовании Byte.read/Byte.write
